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Protokół Nr  13/2015 

z posiedzenia komisji Rolnictwa i Infrastruktury Rady Miejskiej w Strykowie, które 

odbyło się w dniu 18 listopada  2015 r. 

Posiedzenie Komisji prowadził Przewodniczący Komisji radny Karol Lenart. 

     Porządek posiedzenia:  

1. Informacja dot. pomników przyrody (omówienie stanu zdrowotności, koszty 

utrzymania).  

2. Opiniowanie projektów uchwał. 

3. Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia został zaakceptowany przez członków komisji ( 7 głosów za). 

Ad. pkt. 1 

Informację dot. pomników przyrody (omówienie stanu zdrowotności, koszty utrzymania) 

przedstawiła Pani Anna Rosak insp. ds. środowiska : 

w 2011 roku zlecono wykonanie  opinii dendrologicznej  pomnika przyrody 73 – topola czarna 

na działce o nr ewid. 172, w obrębie Zelgoszcz. Opinię wykonała spółka „Chirurgia Drzew”  

Spółka  Jawna M. Kubacki, W.K. Zbroński Łódź. Koszt opinii 600,00 zł.  

W 2012 r.  przeprowadzono  prace  pielęgnacyjne 4 pomników przyrody rosnących w 

miejscowościach: 

- Imielnik Stary 37,  na działce oznaczonej nr ewidencyjnym 237, obręb Stary Imielnik 

- Zelgoszcz 73, na działce oznaczonej nr ewidencyjnym 172, Obręb  Zelgoszcz 

- Stryków, ul. Warszawska 12, nr ewidencyjny 118, Obręb  S-5 Stryków 

za kwotę 7000,00 zł. W ramach umowy przeprowadzono zabiegi poprawiające statykę i stan 

zdrowotny poszczególnych drzew. Usunięte zostały gałęzie martwe, zagrażające 

bezpieczeństwu. Wykonane zostały również  cięcia prześwietlające, korygujące i formujące 

drzewa.  

W wyniku  zmiany przepisów  ustawą z dnia 23 stycznia 2009 r. o zmianie niektórych ustaw 

w związku ze zmianami w organizacji i podziale  zadań administracji publicznej 

w województwie (Dz. U. Nr. 92, poz. 753 ze zm.) został zmieniony art. 44 ust. 1 ustawy z dnia 

16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody i obecnie kompetencje w zakresie ustanawiania 

między innymi pomnika przyrody  posiada jedynie Rada Gminy. Ponadto w skutek zmian w 

prawie  wobec pomników przyrody- pojedynczych drzew-  na terenie gminy Stryków 

nie obowiązywały  zakazy związane z ich ochroną. W związku z powyższym w 2014 r. na 

zlecenie Gminy  Stryków  zewnętrzny podmiot  tj.  Michał Stopczyński, prowadzący  

działalność gospodarczą pod firmą Ekologic Michał Stopczyński, przeprowadził 

inwentaryzację  pomników przyrody. Koszt 2829,00 zł. Inwentaryzacja zawierała  niezbędne 

dane o poszczególnych obiektach, w tym współrzędne geograficzne pozwalające na ich 

precyzyjną lokalizację. W wyniku oceny stwierdzono brak 17 drzew. Z uwagi na to, że 

brakujące drzewa objęte były ochroną na podstawie aktów prawnych różnych organów, tj. 

Prezydenta Miasta Łodzi, Wojewody Łódzkiego oraz Rady Miejskiej w Strykowie, a akty 

ustanawiające ochronę nie zawierały precyzyjnych danych dotyczących lokalizacji 

poszczególnych obiektów, niezbędna stała się aktualizacja stanu faktycznego oraz zniesienie 

ochrony dla obiektów nieistniejących. 

W konsekwencji Rada Miejska w Strykowie  podjęła uchwałę Nr XII/86/2015  w  dnia 7 

sierpnia 2015 r.   w sprawie ustalenia zasad ochrony dla ustanowionych pomników przyrody, 

opublikowaną w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego  z dnia 4 września 2015 r., 

poz. 3440.   Obecnie ochroną  w postaci pomników przyrody objętych jest 85 szt. 

pojedynczych drzew. Ponadto w 2014 r. przeprowadzono  ocenę stanu zdrowotnego  drzew  

wchodzących w skład „Alei Dębowej” w Bratoszewicach -wykonawca Andrzej Kilańczyk, 

prowadzący działalność gospodarczą pod firmą Kilańczyk Andrzej „Urządzanie i utrzymanie 

terenów zieleni” – koszt  3000,00 zł. 
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W wyniku oceny stwierdzono, że 8 drzew  ze względu na ich stan, kwalifikuje się do 

usunięcia. Drzewa te  wg wykonanej w grudniu 2014 r. inwentaryzacji były  martwe, 

zamierające, w złym stanie stwarzającym  zagrożenie dla bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Drzewa te utraciły swoje wartości przyrodnicze, ze względu na które zostały  objęte formą 

prawną ochrony w postaci pomnika przyrody. W związku powyższym Rada Miejska w 

Strykowie podjęła uchwałę Nr V/42/2015 z dnia 25 lutego 2015 r. w sprawie pomnika 

przyrody „Aleja Dębowa”. 

 Drzewa w alei wymagały pilnych i wszechstronnych zabiegów pielęgnacyjno – 

zabezpieczających, gdyż ich stan zagrażał zarówno bezpieczeństwu otoczenia, jak również 

egzystencji samych drzew. Część z nich, ze względu na nieodwracalne zmiany( drzewa martwe 

lub zamierające w stopniu nie rokującym nadziei na przetrwanie) należy przeznaczyć do 

usunięcia.    Obecnie   ochroną prawną zostało objętych 133 dębów szypułkowych  

stanowiących  pomnik przyrody „Aleja Dębowa”.  

Po uzyskaniu  dotacji z WFOŚi GW w Łodzi w kwocie 63 800,00 zł przeprowadzono  zabiegi 

konserwacyjne  i pielęgnacyjne drzew  w „Alei Dębowej”. Prace  te   wykonała spółka 

"DENDRO-GEO-SERVICE" Sp. z o.o., Sp. K. ul. Górnicza 12/14, 91-765 Łódź, na podstawie  

zawartej umowy  z Gminą Stryków  w dniu  23 czerwca 2015 r.  Nr IZP.272.73. 2015, oraz 

aneksu Nr 1/2015 do  przedmiotowej umowy z dnia 26.08.2015 r. Wynagrodzenie umowne 

wykonawcy   wynosiło  70 200,00 zł brutto.  Zgodnie  z postanowieniami    umowy  

Wykonawca   przeprowadził  n/w prace, w terminie  do dnia 02.09.2015 r.    

W ramach   przedmiotu umowy  Wykonawca  przeprowadził   zabiegi pielęgnacyjno –

zabezpieczające drzew  obejmujące zakres prac niezbędnych do wykonania w celu zachowania 

i poprawy stanu zdrowotnego i bezpieczeństwa drzew, tj. wykonano  następujące prace: 

cięcia sanitarne  w obrębie koron  3 drzew, 

cięcia sanitarno-pielęgnacyjne  w obrębie 87 szt. drzew, 

cięcia sanitarno- pielęgnacyjno-konserwacyjne w obrębie koron 11 drzew, 

cięcia sanitarno –pielęgnacyjno-redukcyjne w obrębie koron 31 drzew, 

cięcia sanitarno –pielęgnacyjno-redukcyjne – cała korona – 1 drzewo. 

założenie   8 szt. wiązań linowych 2t
*
,  

założenie 6 szt. wiązań linowych  4t, 
*
 

założenie 3 szt. wiązań statycznych. 
*
symbole 2t i 4t oznaczają wytrzymałość na zerwanie lin zastosowanych w wiązaniach. 

Ponadto Wykonawca oznakował pomnik przyrody  tablicami   informacyjnymi  tj. oznakował 

pomnik przyrody i   wykonał  tablice pamiątkową.  

W/w prace  zostały przeprowadzone z  zastosowaniem  metod nieinwazyjnych z wykluczeniem 

jakiegokolwiek „czyszczenia” i impregnowania ubytków oraz otwierania pni drzew,  przy 

maksymalnej ochronie bilansu energetycznego  drzew, w możliwie najszerszym zakresie przy 

wykorzystaniu alpinistycznych metod pielęgnacji drzew.. Zakres cięć, zwłaszcza żywych 

gałęzi i konarów został ograniczony do minimum, tak aby w jak najmniejszym stopniu 

zredukować powierzchnię asymilacyjną i nie generować deficytu energetycznego drzewa. W 

trakcie jednorazowego zabiegu nie zostało usuniętych więcej niż  20% całej masy żywych 

gałęzi. Drzewa zagrożone rozłamaniem, których stabilności nie można przywrócić przy 

pomocy cięcia, zostały zabezpieczone mechanicznie poprzez zakładanie wiązań, o których  

wspomniano powyżej. Wiązania zostały zamocowane  w ważnych z punktu widzenia statyki 

punktach korony drzew. Do  tego celu zostały użyte materiały o wystarczającej wytrzymałości, 

trwałości i praktycznie wypróbowane tj. wiązania z lin propylenowych o przekroju rurowym 

umożliwiające całkowicie bezinwazyjne zakładanie przy jednoczesnym zachowaniu wymogu 

elastyczności wiązania. 
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Radny Paweł Kasica  pytał czy nie można zdjąć statusu pomnika przyrody dla topoli w 

Zelgoszczy , która stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa m.in. przy wietrznej pogodzie , 

burzach aby dokonać wycięcia tego drzewa. 

Pani Anna Rosak insp. ds. środowiska odpowiedziała, że w 2011 roku Urząd zlecił 

wykonanie opinii dendrologicznej dla tego pomnika przyrody , jednak  RDOŚ nie wyraziła 

zgody na zdjęcie statusu pomnika dla tej topoli. 

Radny Krzysztof Bandurowicz  odniósł się do informacji odnośnie stwierdzenia braku 17  

drzew  określonych jako pomniki przyrody  i pytał jakie działanie ze strony gminy zostanie 

podjęte  jeżeli doszłoby teraz do wycinki takich drzew ? 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa odpowiedziała, że  w takim przypadku 

należy złożyć zawiadomienie do organów ścigania. 

Przewodniczący Komisji Karol Lenart mówił o tym , że w Niesułkowie przy posesji nr 13 

rośnie topola , która również zagraża bezpieczeństwu domostw. Topola nie jest pomnikiem 

przyrody. Radny  prosił o wycięcie topoli. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa poinformowała radnego Lenarta , że 

należy złożyć wniosek w tej sprawie . 

Ad. pkt. 2  

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa przedstawiła następujące projekty 

uchwał: 

projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IV/30/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 

30 stycznia 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stryków na obszarze wsi Bratoszewice 

Uzasadnienie do projektu uchwały: do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stryków dla obszaru wsi Bratoszewice przystąpiono na podstawie 

Uchwały Nr IV/30/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 30 stycznia 2015 r. Zgodnie z 

ustaleniami obowiązującego Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stryków zatwierdzonego Uchwałą Nr XLI/312/2013 Rady Miejskiej w 

Strykowie z dnia 23 września 2013 r., obszar dla którego przystąpiono do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego , wskazany jest pod zainwestowanie 

(tereny usług - w tym usługi publiczne. tereny zabudowy usługowej z dużym udziałem zieleni 

na działce, tereny zabudowy usług i sportu oraz tereny przeznaczone pod lokalizację urządzeń 

gospodarki wodno-ściekowej. Przystąpienie do sporządzenia planu dla obszaru położonego w 

granicach przedstawionych na załączniku graficznym do uchwały inicjującej ma umożliwić 

realizację nowych inwestycji zgodnych ze wskazaniami polityki przestrzennej obowiązującego 

studium, jak również stworzy możliwość budowy nowej oczyszczalni ścieków, a przede 

wszystkim zwiększy efektywności wykorzystania przestrzeni, jak również wpłynie na poprawę 

warunków estetycznych i krajobrazowych. 

W trakcie prac projektowych - na etapie obejmującym opracowanie koncepcji planu oraz po 

przeprowadzeniu szczegółowej analizy uwarunkowań i zaproponowanych rozwiązań 

projektowych stwierdzono konieczność wystąpienia o zgodę na zmianę przeznaczenia gruntów 

rolnych klas III na cele nierolnicze do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Ze względu na fakt, 

iż procedura ta jest czasochłonna, a opracowywany miejscowy plan obejmuje również 

inwestycję celu publicznego jaką jest oczyszczalnia ścieków i od jego uchwalenia uzależnione 

jest jej uruchomienie, niezbędne jest podzielenie opracowywanego planu na dwie niezależne 

części. Pozwoli to na przyspieszenie procedury planistycznej dla terenu w granicach części A 

obejmującej m.in. teren oczyszczalni, a część B wymagająca wyłączenia z terenów rolniczych 

gruntów rolnych klas III będzie mogła zostać uchwalona w terminie późniejszym, po 

uzyskaniu niezbędnej zgody od Ministra. 

Radny Paweł Kasica złożył wniosek o zmianę załącznika graficznego do projektu uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr IV/30/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 30 stycznia 2015 r. 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stryków na obszarze wsi Bratoszewice w następujący sposób:                                                                                         

aby załącznik w części oznaczonej na rysunku lit. A - obszar znajdujący się w granicach od 

drogi ul. Nowości w kierunku północnym  po drodze gminnej obejmował  tereny  będące 

własnością Gminy Stryków, przeznaczone pod budowę oczyszczalni ścieków. Pozostałe tereny 

przyłączyć do załącznika w części B. 

Głosowanie nad wnioskiem : 7 głosów za bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa poinformowała, że na sesję 

listopadową załącznik do uchwały zostanie poprawiony zgodnie z przyjętym wnioskiem. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie  zmiany  uchwały Nr XXVII/207/2012 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 

28 września 2012 r. w sprawie ustalenia miejsc targowych na terenie Gminy Stryków. 

Niniejszy projekt jest uregulowaniem spraw związanych z miejscami targowymi na terenie 

Gminy Stryków. W związku z tym , że pojawiły się wątpliwości co do zapisów w niniejszym 

projekcie uchwały,  zostanie on jeszcze raz skonsultowany pod względem merytorycznym i 

przekazany radnym na sesję w listopadzie b.r.. 

W związku z tym , że Komisja na posiedzeniu w dn. 18 listopada nie wydała opinii do w/w 

projektów uchwał Przewodniczący komisji zwołał posiedzenie na pół godziny przed sesją 

celem wydania opinii do projektów tych uchwał. 

Ad. pkt. 3  

W sprawach różnych radny Marek Gierat mówił o tym , że w Anielinie Swędowskim na ul. 

Swędowskiej jest oberwany na poboczach ulicy asfalt – należy go naprawić aby nie niszczał 

dalej. 

Radny apelował aby poprzez dyrektorów szkół uczulić dzieci na noszenie kamizelek 

odblaskowych , co w sezonie jesienno-zimowym jest bardzo istotną sprawa dla bezpieczeństwa 

na drodze. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa  poinformował , że pobocze w Anielinie 

zostanie naprawione. 

Burmistrz na posiedzeniu Komisji poinformował, że gmina zamierzała wstawić do projektu 

budżetu na rok przyszły duży projekt drogowy zaczynający się od ronda przy ul. Ozorkowskiej  

w kierunku Tymianki. Jednak  Starostwo Powiatowe w Zgierzu wycofało się z 

współfinansowania takiego zadania.  

Na posiedzeniu w dniu 18 listopada 2015 r. Komisja przyjęła następujące wnioski: 

1. Komisja wnioskuje o wystąpienie do zarządcy autostrady o zmianę nazwy 

autostradowego Węzła Łódź Północ na nazwę Węzeł Stryków. 

Głosowanie nad wnioskiem : 7 głosów za bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się 

 

2. Komisja wnioskuje o wystąpienie do Burmistrza Strykowa o rozważenie 

możliwości poprawy bezpieczeństwa na drodze w m. Sosnowiec Pieńki przy 

wyjeździe z m. Ługi. 

Głosowanie nad wnioskiem : 7 głosów za bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się 

Na tym protokół zakończono. 
Protokółowała Z. Kubiak 

 

Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa i Infrastruktury 

            Rady Miejskiej w Strykowie 

 

Karol Lenart 

 

 


